
 

Bijdrage fractie ChristenUnie Zaltbommel, Perpectiefnota 2023 

Het afgelopen jaar is duidelijk geworden hoezeer de prijzen in een jaar tijd zijn gestegen. Het leven 

was 10 tot 15 procent duurder dan in de voorgaande jaren. Boodschappen doen is een duurdere 

aangelegenheid geworden (15,7%), de energieprijzen zijn fors gestegen, de brandstofprijzen zijn weer 

omhoog gegaan. Maar daar blijft het niet bij; ook dit jaar en waarschijnlijk volgend jaar gaan de prijzen 

opnieuw stijgen, voor energie en water, wonen, openbaar vervoer, autorijden, zorgverzekering. Blijft 

het prijsplafond voor energie om de grootste klap op te vangen? Onzekerheid alom. Vooral de 

kwetsbaren en de ouderen zullen dit gaan merken. 

Ik heb eens opgezocht wat perspectief nu eigenlijk betekent; en dan staat er; ‘vergezicht, uitzicht, 

vooruitzicht, toekomst, een punt van waaruit iemand naar iets kijkt of waarneemt’. Gods Woord, de 

Bijbel, zegt dan dat perspectief signalen zijn die wijzen naar wat komen gaat; soms vol dreiging, vaak 

vol hoop, met de wederkomst van Christus als belangrijkste perspectief. De ChristenUnie heeft een 

jongerenvereniging en die heet Perspectief. Hun credo is; ‘durf te hopen; wij durven te hopen op een 

rechtvaardige, groene en medemenselijke toekomst’. 

En dat is waar het ons om gaat; een rechtvaardige en medemenselijke toekomst.  

Worden de belangen van alle groepen in onze samenleving op evenwichtige wijze behartigd? Wordt 

er rekening gehouden met de behoeften van de meest kwetsbare en achtergestelde groepen? Wordt 

er voldoende aandacht besteed aan sociale voorzieningen, welzijn (van bv jeugd)? Wordt er voldoende 

geïnvesteerd in essentiële sectoren als onderwijs, gezondheidszorg en infrastructuur. 

Het is ook belangrijk om voortdurend aandacht te hebben voor participatie en transparantie bij 

processen rondom besluitvorming. Burgerparticipatie en transparantie zijn essentiële aspecten van 

een rechtvaardig en medemenselijk beleid, omdat ze zorgen voor inclusiviteit en vertrouwen in de 

overheid. 

Dan wat betreft de perspectiefnota zelf: 

1. Financiën algemeen: we zijn blij met de positieve begroting. De gemeente is financieel gezond. 

En ook voor de komende jaren ziet het er goed uit, zelfs als we kijken naar de door de regering 

aangekondigde kortingen vanaf 2026, dan kan de gemeente dit goed opvangen. Maar het is 

ook goed dat de gemeente een pas op de plaats maakt en plannen die we in het verleden 

hebben gemaakt eerst goed uitwerken en realiseren. VRAAG: waarom is er in de begroting 

geen enkel bedrag opgenomen voor 2024 waar het gaat om armoedebestrijding? 

Waar we toch enigszins moeite mee hebben is het bedrag van 1 miljoen euro wat genoemd 

staat voor organisatie ontwikkeling. We hebben te maken met het oplossen van knelpunten 

voor wat betreft capaciteit. Vallen doorontwikkeling en inhuur van externe krachten, die 

overigens vaak wel de hoofdprijs vragen, juist in deze tijd, niet onder de reguliere budgetten. 

VRAAG: kan de wethouder nog eens uitleggen waarom moet dit bedrag zo hoog is, mede 

gezien het al eerder gevraagde bedrag aan verhoging van de bijdrage loonkosten voor de 

BVEB? 

2. MFA Brakel: we zijn blij te lezen dat het college na het zomerreces terug komt met een voorstel 

over de MFA in Brakel. We zijn daarbij benieuwd wat de betrokken partijen, zoals de 

schoolbesturen, de voetbalclub en de dorpsraad ervan vinden. Ze zullen ongetwijfeld hun stem 

laten horen en de toekomst van het MFA Brakel mede vorm geven. 



3. Bossche Poort: we hebben inmiddels de eerste plannen gezien in het plan De Bossche Poort. 

En dan met name de bouw van 24 appartementen en 3 woonkamers voor Prezzent. Op een 

mooie locatie bij de entree van de binnenstad. Goed dat de planontwikkeling is opgedeeld in 

twee fasen zodat we, wat ons betreft, snel kunnen starten met de bouw daarvan. 

We zijn benieuwd naar de verdere uitwerking van de plannen in dit gebied en zeker ook naar 

een oplossing rondom parkeren.  

4. Veilig thuis: We maken ons zorgen over de opnieuw oplopende wachttijden bij veilig thuis. 

Voordat een melding bij Veilig Thuis wordt gedaan is er vaak al heel wat aan de hand. Het is 

onverteerbaar dat de signalen blijven liggen door onder andere een tekort aan capaciteit.  

VRAAG: Welke stappen onderneemt het college om op tijd en adequaat de signalen die onze 

inwoners betreffen op te volgen? Wat zou het college verder concreet kunnen doen om eerder 

signalen op te pakken? Is het college nog steeds van mening dat de samenwerking met Veilig 

Thuis op dit moment het beste instrument is? 

 

5. Openbaar groen, bomen: In aanloop naar de binnenstad van Zaltbommel siert de Steenweg al 

jarenlang het landschap. Langs deze weg staan majestueuze bomen die niet alleen een 

esthetische waarde hebben, maar ook belangrijk zijn voor de luchtkwaliteit en het welzijn van 

de lokale gemeenschap. Echter, de kap van bomen bij de aanleg van rotondes en andere 

werkzaamheden heeft geleid tot bezorgdheid onder de inwoners. De aanleg van nieuwe 

verkeersvoorzieningen is een belangrijk aspect van stadsontwikkeling, maar dit mag niet ten 

koste gaan van onze bomen. Het is van groot belang dat de gemeente een integrale benadering 

hanteert bij het plannen en uitvoeren van dergelijke projecten. Dit betekent dat niet alleen 

rekening wordt gehouden met de verkeersveiligheid en doorstroming, maar ook met de 

waarde van groen in de stad. 

We zien graag dat er iedere keer een zorgvuldige afweging moet worden gemaakt voordat er 

bomen worden gekapt. Als het noodzakelijk is om bomen te verwijderen vanwege 

verkeerskundige redenen, moet er een duidelijk plan zijn voor herbeplanting. Het is belangrijk 

dat het aantal gekapte bomen wordt gecompenseerd door nieuwe aanplant in de directe 

omgeving. We zullen aan het einde van onze bijdrage een motie hierover indienen. MOTIE 

6. (Effectieve) Handhaving: Een goed functionerend handhavingsbeleid is van cruciaal belang 

voor het waarborgen van veiligheid en leefbaarheid in onze gemeente. Het is echter 

zorgwekkend dat verschillende instanties, zoals de Omgevingsdienst Rivierenland (ODR), 

politie en BOA's, onderhevig zijn aan kritiek. En eerlijk gezegd, soms en te vaak is die kritiek 

ook wel terecht. Het lijkt erop dat er veel zaken blijven liggen en dat er een zekere mate van 

laconiekheid is ontstaan in reacties op problemen. Te vaak wordt de verantwoordelijkheid 

afgeschoven op gebrek aan capaciteit. Hoewel het begrijpelijk is dat er beperkingen zijn in 

termen van middelen en personeel, is het van groot belang dat deze instanties voldoende 

effectief en efficiënt kunnen functioneren. Een gebrek aan handhaving kan leiden tot 

verschillende negatieve gevolgen, zoals toenemende overlast, verkeersproblemen en het 

ontstaan van onveilige situaties. Dit heeft directe invloed op de leefbaarheid van onze 

gemeente en op het welzijn van de inwoners. En dat we als gemeente hier niet direct invloed 

op hebben omdat we deel uitmaken van een grotere veiligheidsregio, neemt niet weg dat we 

deze zorgen moeten blijven delen en er aandacht voor moeten vragen. 

Het is belangrijk dat de instanties voldoende middelen en bevoegdheden hebben om hun 

taken naar behoren uit te voeren. VRAAG: willen de portefeuillehouders hier voortdurend 

aandacht voor blijven vragen bij de genoemde instanties? En wat wordt er aan eigen inzet 

gedaan om dit te verbeteren? 



7. Bouwen en wonen: In de gemeente Zaltbommel hebben we een grote opgave voor bouwen 

van woningen. Woningen voor alle doelgroepen. We willen de noodzaak nog eens aanstippen 

voor het bouwen van woningen voor jongeren, starters die graag een eigen huis willen kopen. 

Ze staan voor grote uitdagingen en worden geconfronteerd met hoge prijzen en zeer beperkte 

beschikbaarheid. Dit heeft ernstige gevolgen voor de mogelijkheid van jongeren om zich te 

vestigen in onze eigen gemeente. We zijn als gemeente goed op weg met bijvoorbeeld 

flexwoningen, complimenten daarvoor, maar toch de vraag om extra aandacht daarvoor te 

blijven houden. VRAAG: wil het college actief in gesprek gaan met starters op de woningmarkt 

en zich extra inzetten om de bouw van koop- of huurwoningen voor starters te stimuleren. 

Creëren van nieuwbouwprojecten of herbestemmen van bestaande panden. Wat doet het 

college aan het voorkomen of beperken van bezwaren, zoals we steeds meer zien in de nieuwe 

bouwprojecten? 

8. Burgerhulpverlening: Eerder dit jaar hebben we schriftelijke vragen gesteld over het feit dat 

veel burgerhulpverleners hun certificaten voor reanimaties in Corona tijd hebben laten verlo-

pen, omdat ze geen cursussen konden volgen. Wij zijn van mening dat een goed functionerend 

netwerk van burgerhulpverleners bijdraagt aan de overlevingskansen bij een hartaanval en 

een goede aanvulling is op hulpdiensten. Zeker in de gebieden waar de aanrijtijden langer dan 

gewenst zijn. VRAAG: Is het college bereid om te kijken of ze een faciliterende rol kunnen op-

pakken in het hercertiferen van deze burgerhulpverleners? 

 

9. PHTB (Projectbureau Herstructurering Tuinbouw Bommelerwaard): Maatregelen in het 

herstructureringsplan voor de tuinbouw die voor een betere verkeersafwikkeling moet zorgen 

is dat er rotondes worden aangelegd op de Van Heemstraweg, ter hoogte van Nieuwaal 

(Startstraat) en ter hoogte van Zuilichem (Meidijk). VRAAG: heeft het college informatie 

wanneer de aanleg van deze rotondes uitgevoerd gaat worden? 

Afsluiting: Voorzitter, we wonen in een mooie gemeente, met elkaar en voor elkaar. Vooral 

dit laatste geeft ons en onze inwoners een verantwoordelijkheid. Een opgave voor de 

gemeente, zorg voor hen die dit behoeven. Omzien naar elkaar, in het bijzonder naar hen die 

kwetsbaar zijn en dat wat bedreigd wordt. En wat voor perspectief hebben we dan. Om het 

credo van de jongerenvereniging van de ChristenUnie nog maar eens aan te halen; durf te 

hopen; wij durven te hopen op een rechtvaardige, groene en medemenselijke toekomst’. Voor 

ons is Gods Woord, de Bijbel, ons richtsnoer. Tot de wederkomst van Christus. 

We wensen de organisatie, de raad en het college van harte Gods onmisbare zegen toe bij de 

uitoefening van hun taak en het besturen van onze gemeente. 

Fractie ChristenUnie Zaltbommel, 

Gilco Grandia, Mathilde de Hart 

 

MOTIE: Bomen langs de Steenweg 


